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Memo 
 

Aan:  de leden van de gemeenteraad 
 

Van:  het college 
 

Datum:   30 juni 2015 
 

Betreft:  Stand van zaken ontwikkeling toekomstvisie uitvoering 
Wet sociale werkvoorziening en RWA Amfors 

 
 

 
Geachte leden van de raad, 
 
Op 2 april jl. heeft u als raad besloten in te stemmen met het hoofdscenario waarbij 
we voor de toekomstvisie vertrekken vanuit de huidige constellatie RWA/Amfors. Per 
onderdeel worden hierbij één of meer onderzoeksrichtingen nader uitgewerkt, 
rekening houdend met de onderlinge samenhang tussen de verschillende 
bedrijfsonderdelen. 
 

Bij de bespreking van het voorstel is door raadsleden in Leusden, maar ook in 
andere gemeenteraden, gevraagd om ook geïnformeerd te worden over wat 
er bij de andere gemeenten is gezegd bij de bespreking.  
 
Graag informeren wij u middels deze memo over de uitkomsten van de 
voorstellen/ peilingen in de betrokken gemeenteraden over de te onderzoeken 
scenario’s en de daarbij te hanteren criteria. Tevens willen wij u informeren 
over de keuze van het onderzoeksbureau en het vervolgtraject. 
 
 
Regionale behandeling voorstel  
 
In de periode 2 april tot en met 21 mei is het voorstel, m.n. in de vorm van een 
peilnota,  in alle gemeenten besproken. In alle gemeenteraden is ingestemd 
met de onderzoeksrichtingen en de voorgestelde criteria.  
 
In een aantal gemeenteraden is ook gesproken over het belang dat aan de 
verschillende criteria wordt gehecht. Een deel van de partijen vindt juist de 
balans tussen financiële en maatschappelijke criteria belangrijk, een ander 
deel van de partijen hecht vooral aan de maatschappelijke criteria.  
 
De openheid van de informatievoorziening in het proces tot nu toe en de 
brede insteek van het onderzoek dat zal worden uitgevoerd werden positief 
gewaardeerd.  
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Beeld per gemeente 
 
In de gemeente Leusden was de peilnota als raadsvoorstel geagendeerd op 2 
april. Alle fracties stemden in met het voorstel. Vanuit een aantal fracties (CU-
SGP-fractie, GL-PvdA-fractie, VVD) werd gevraagd om de relatie met andere 
ontwikkelingen ingevolgde de Participatiewet nader te duiden1.Vanuit een 
aantal fracties werd uitdrukkelijk verzocht om op de hoogte gehouden te 
worden in het vervolgproces. 
 
In Baarn is de peilnota op 8 april besproken. Alle fracties stemden in met de 
peilpunten. Wat een aantal fracties (D66, CU/SGP) betreft zouden alle 
scenario’s wel onderzocht mogen worden, inclusief de consequenties voor het 
bedrijf als geheel (BOB-fractie). Door de CDA-fractie werd het idee geopperd 
dat bij de verrekening van een negatief subsidieresultaat het opdrachtvolume 
van de gemeenten aan Amfors ook wordt meegewogen, dit idee werd 
ondersteund door fractie De Zwart en LTS-fractie. Gehecht werd aan het 
inschakelen van een onafhankelijk onderzoeksbureau (BOB-fractie). 
Toegelicht is dat bij de selectieprocedure van het onderzoeksbureau de 
inkoopregels van de gemeente Amersfoort worden toegepast om te komen tot 
een eerlijke, onafhankelijke keuze. 
 
Op 21 april is de peilnota in de Ronde in Amersfoort besproken. Tijdens een 
1-minuutronde hebben woordvoerders zich uitgesproken over de peilpunten 
en enkele vragen gesteld. Op Amersfoort2014 na kunnen alle woordvoerders 
zich vinden in de peilpunten. Amersfoort2014 vindt de peilpunten niet 
concreet genoeg. De andere fracties waarderen juist de breedte van de 
zoekrichtingen en de balans tussen maatschappelijke en financiële criteria. 
De woordvoerders hebben een prioritering meegegeven aan de criteria. 
ChristenUnie, VVD, D66, OPA en CDA vinden alle criteria uiteindelijk even 
belangrijk. Hierbij heeft OPA aangegeven dat commerciële slagkracht in 
verhouding moet staan tot het welzijn van werknemers. GroenLinks, SP en 
PvdA vinden dat het primaire doel (passend werk voor de doelgroep) voorop 
moet staan. Amersfoort2014 heeft geen expliciete prioritering meegegeven. 
 
Op 23 april is de peilnota besproken in Soest, hierbij is een presentatie 
gegeven. Er werden veel technische vragen gesteld. Er is ingestemd met de 
onderzoeksrichting, omdat de twee alternatieven niet kansrijk worden geacht. 
Door een aantal fracties wordt prioriteit gegeven aan de maatschappelijke 
criteria. Gevraagd wordt om bij iedere volgende stap te worden betrokken. 
Voorts is aandacht gevraagd voor de motie Kerstens waardoor er extra geld 
beschikbaar is vanuit het Rijk voor transformatie- en innovatieplannen van sw-
bedrijven. 
 
Op 23 april is de gemeenteraad van Woudenberg gepeild aan de hand van 
een presentatie. Verschillende raadsleden vonden dat ze weinig te kiezen 
hadden, ze misten daarbij in de presentatie de voordelen van scenario 1 en 3. 
Ze konden zich er wel in vinden dat deze scenario’s afvallen, maar spraken 
zich niet expliciet uit voor scenario 2. Raadsleden uitten ideeën over hoe 
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 Op 8 juni was er in Leusden een thema-avond voor raadsleden over de Participatiewet. 
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Amfors zich beter in de markt zou kunnen profileren en over hoe maatwerk 
per doelgroep kansen zou kunnen bieden bij detachering. De raadsleden 
spraken de wens uit dat in het onderzoeksrapport alle voors en tegens goed 
tegen elkaar afgewogen worden. 
 
Op 21 mei is de peilnota in de Commissie Samenleving van de gemeente 
Bunschoten besproken. De commissie adviseert positief over de peilpunten. 
Er is stilgestaan bij hoe sturing door de gemeente zich verhoudt ten opzichte 
van ruimte voor ondernemerschap. Ten aanzien van prioritering van de 
overige criteria leggen de verschillende fracties verschillende accenten; CU: 
frictiekosten en ruimte voor ondernemerschap, CDA: frictiekosten en sturing 
door de gemeente, VVD: frictiekosten en scherper toezicht, CAP: passend 
werk en overheadkosten, SGP: passend werk en financiële criteria). 
 
 
Selectie onderzoeksbureau 
 
Om te komen tot een goede keuze heeft een voorselectie uit 10 bureaus 
plaatsgevonden. De door de bureaus aangeleverde informatie is beoordeeld 
aan de hand van de volgende criteria: brede sw-ervaring, kennis van 
potentiële partners (werkgevers, commerciële kant en sociaal domein kant), 
financiële know how, kennis van het bedrijfsleven, kennis van de 
gemeentelijke wereld (strategisch, tactisch), kennis van de operationele kant 
(hands on). Op basis hiervan is een offerteaanvraag verzonden aan de drie 
bureaus die het beste aan de criteria voldeden.  
 
De drie offertes zijn met behulp van een puntensystematiek beoordeeld op 
plan van aanpak, prijs, presentatie en kennis en ervaring. Gekeken is 
ondermeer naar:  

• visie ten aanzien van de opgave;  
• de wijze waarop invulling wordt gegeven aan de concrete verkenning 

van de scenario’s’; 
• de wijze waarop invulling zal worden gegeven aan de opdracht rondom 

het bepalen van een methodiek van marktconforme aanbesteding 
• hoe met het vraagstuk van de governance wordt omgegaan 
• de aanpak van de financiële analyses 
• de bestuurlijke sensitiviteit en het gevoel voor de verhoudingen tussen 

de betrokken partijen 
 

Het bureau LangedijkSWO kreeg de hoogste totaalscore, maar scoorde ook 
het beste voor wat betreft hun plan van aanpak, de presentatie en hun 
ervaring en deskundigheid. Voor wat betreft de prijs zaten zij onder het 
gemiddelde. Zij zijn op 18 mei gestart met de uitvoering van het onderzoek. 
 
 
Vervolg 
 
Tijdens alle stappen van het proces om te komen tot een toekomstvisie op de 
uitvoering van de Wet sociale werkvoorziening en RWA / Amfors worden de 
lokale cliëntenraden Sociale Zekerheid, de cliëntenraad Wsw, de Raad van 
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Commissarissen en de Algemene Vergadering van Aandeelhouders (Amfors) 
en de ondernemingsraad van Amfors geïnformeerd/geconsulteerd. 
Na het zomerreces willen wij u meenemen in de uitkomsten van het 
onderzoek in combinatie met een werkbezoek aan Amfors. Eind september 
zullen de onderzoeksresultaten ter bespreking worden aangeboden aan de 
verschillende gemeenteraden. 
 
 


